
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő  Községi  Önkormányzat   Képviselő-testületének  Egészségügyi  és 
Környezetvédelmi  Bizottsága   2008. április 21-én     15.00 órai kezdettel  a  Polgármesteri  Hivatal 
tanácstermében megtartott rendkívüli nyílt üléséről.

Jelen  vannak:  Dr.  Pácziné  Félix  Anna  elnök,  Borbás  Elvira,  Dzsupin  Imréné,  Bánné  Veres 
Zsuzsanna, Bíró László tag.

Meghívottak:    Juhász Sándor polgármester
    Vad Mária alpolgármester
    Dr. Páczi Antal alpolgármester
    Szalai Gábor SzKB elnök
    Dr. Práczki Péter PTB elnök 
    Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető 

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  elnök: Köszönti  a  megjelenteket,   a  bizottsági  ülést  15.00  órakor 
megnyitja. Megállapítja, hogy öt bizottsági tag megjelent, a bizottság határozatképes. 

A jegyzőkönyvvezetésére Kifutné Szerencsi Ildikót, hitelesítésre Borbás Elvira  bizottsági tagot kéri 
fel. 

Javasolja, hogy a meghívóban közölt napirendet  fogadják el:   Fogorvosi ellátás megtárgyalása.

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  jegyzőkönyv  vezető  és  a  hitelesítő 
személyére, valamint a napirendi pontra tett javaslatot   5  igen szavazattal elfogadta.

1. Fogorvosi ellátás megtárgyalása  

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Felkéri a jegyzőasszonyt és a polgármester urat, hogy a 
napirenddel kapcsolatban tájékoztassák a bizottságot, mivel az idő rövidsége miatt az anyagot nem 
tudták átnézni. 

Juhász  Sándor  polgármester:  2006-ban  Monorierdő  Monorral  társulási  szerződés  tárgyában 
állapodott  meg,  amit  neki  a  kezébe is  adtak,  de ő nem írta  alá  abból  a  meggondolásból,  hogy 
Monorierdőnek nem volt még jegyzője  és nem volt kivel megtárgyalni jogilag. Utólag ki is derült, 
hogy félre vezették volna a település vezetését. Dr Némedy Editnek módosítania kell a működési 
engedélyét, ezért megkereste Monort, hogy a társulási szerződést adják oda neki, hogy a módosítást 
kérhesse. A  szerződés nem volt aláírva, ezért most átküldték, hogy írjuk alá, a jegyzőasszonnyal 
átnézték és azt a meglévő formában nem lehet aláírni. Mindenféle feltételeket szab a szerződés, de 
hogy mennyit kell fizetni azt nem tartalmazza. Felvette a kapcsolatot a doktornővel, el is jött és 
külön megállapodást hajlandó az önkormányzat kötni vele. Mivel április 18-a volt a szerződés kötés 
határideje, ezért megkereste Dr. Vass Csabát az ÁNTSZ tisztifőorvosát,  hogy egy hét haladékot 
adjon a szerződés kötésre,  mivel a testületi  ülés  április 24-én lesz és a szerződés aláírásához a 
testület  engedélye  kell.  A  doktornő  a  feladatot  csak  a  finanszírozásért  vállalná,  tehát  az 
önkormányzatnak nem merül fel plusz költsége.  A doktornőnek a feltételek adottak, igaz a rendelőt 
azt bérli. Hozzá tartozna Monoron  az 5-ös számú körzet, ami 1500 fő valamint Monorierdő a 4076 
fővel. 
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A lényeg az, hogy nem kell külön a doktornőnek fizetni, hanem közvetlenül kapja a finanszírozást 
az OEP-től. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: Látta  leírva,  hogy  Monor  nem  köt  szerződést  a 
doktornővel az 1500 főre. Kérdezi, hogy ez igaz e?

Vargáné Vass Éva jegyző:  Azt nem tudja megmondani, hogy igaz-e vagy csak fenyegetés Monor 
részéről,  annyi  bizonyos,  hogy  a  monori  aljegyző  nyilatkozott  telefonon,  hogy  amennyiben 
Monorierdő  önállóan köt ellátási szerződést a fogorvossal, akkor módosítja a fogorvosi körzeteket 
és a doktornő által jelenleg ellátott monori 1500 főre nem köt szerződést. A doktornő számítása 
szerint ez évi 3M forint OEP finanszírozás kiesés, havi 250.000.- forint, amit nem kíván vállalni.  A 
társulási megállapodást elvileg  2006. decemberében kellett volna megkötni, hiszen októberben a 
képviselő-testület döntött arról, hogy a fogorvosi társulási alapellátásnak tagja kíván lenni.  Ezt a 
szerződést  a  polgármester  úr  azért  nem  írta  alá,  mert  nem  volt  felhatalmazása  a  képviselő-
testülettől. A doktornő működési engedélyének a módosításáig fel sem merült ez a megállapodás, 
illetve  a  hiánya.  Nem csak  Monorierdő,  hanem egyetlen  más  település  sem írta  alá  a  társulási 
megállapodás módosítását.  Kiosztásra  került  az  előterjesztésben a  megállapodás módosítása is, 
amit Monor Város Önkormányzata és a doktornő kötne meg a társulási megállapodás alapján. A 
társulási  megállapodás  alapján  minden  jogunkat  a  gesztor  önkormányzatra  ruháznánk  át,  tehát 
Monorra,   ő alakítja ki a körzeteket, ő köt, módosít és szüntet meg szerződéseket a fogorvosokkal. 
Felhívja  a  bizottság  figyelmét  a  szerződés  utolsó  oldalán  található  záradékra,  aminek  az  első 
mondata az,  hogy Monorierdő  a  megállapodással  egyetért.  A megállapodás tervezettel  nem tud 
egyetérteni, amire a polgármester úr is utalt, ez a 14., 15., 16., 17. pontok. 

Juhász Sándor polgármester:   A 14-es pontban nincs leírva, hogy minden önkormányzat fizeti 
külön-külön a 100.000.- Ft-ot, vagy összesen kell azt megfizetni. 

Vargáné Vass Éva jegyző:   A 17.1.2 pontban a társult községek az előzetes tájékoztatás szerint – 
telefonos  tájékoztatás  -   Monorierdő  5-7.000.-  Ft/hó  hozzájárulást  fizetne  Monor  Város 
Önkormányzatának a fogorvosi ellátásért. A 17.1.1 pont  azt írja „külön szerződések szerint fizet”. 
Egyetlen szerződést nem láttak, annak tartalmát sem ismerik, ezért azt sem lehet megítélni, hogy a 
döntéshozatalt  mennyire  befolyásolja.  A 23  és  24  pont  szintén  lényeges,  hogy  Monor  Város 
Önkormányzata ( mint gesztor) köt , módosít és szüntet meg szerződést, és  ami nem egységesen a 
társulás  keretei  között  működő  fogorvosokat  általánosan  érintő  szerződésmódosítás,  az  érintett 
társult község határozattal  megerősített támogatására van szükség. Az 1997. évi CLIV. törvény 152. 
§ alapján, az egészségügyről szóló törvény, Monorierdőnek ellátási kötelezettsége van a fogászattal 
kapcsolatban, de tájékoztatja a bizottságot,  hogy az előttük lévő társulási  megállapodás tervezet 
jelenlegi  fogmájában a  település  hátrányára  válik,  ezért  a  meglévő fogmájában nem írható  alá. 
Minimum,  hogy  a  felsorolt  inkriminált  pontokat  egyeztetni  kell,  nem  csak  a  gesztor 
önkormányzattal, hanem a többi önkormányzattal is. Az előterjesztésnek megfelelően két javaslattal 
élnek, az egyik, hogy dolgozzák át a társulási megállapodás tervezetét, hátha megegyezésre lehet 
jutni és minden marad a jelenlegi felállás szerint,  a másik pedig az, hogy a minimum feltételekkel 
rendelkező  orvossal,  akinek  minden  engedélye  meg  van,  biztosítjuk  a  fogászati  ellátást  a 
településen. Nagyon rövid volt az idő, alig egy hét, ezért igyekeztek minden információt közölni, 
ami a döntést megkönnyítheti, azt még elmondja, hogy az ideális praxis méret  3600 fő és minimum 
720 fő ellátotti létszám, amivel már körzetet lehet alakítani. 

Dr. Pácziné Féix Anna bizottság elnöke: Hallotta, hogy telefonon meg lett keresve  az OEP, hogy 
szabad e nekik átalakítani menet közben a körzeteket. 
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Vargáné Vass Éva jegyző: Az önkormányzat megteheti, de hogy biztosak legyenek a dolgukban az 
OEP-nél is leellenőrizték az információt, tehát szabadon alakíthatja a körzeteit. Nem kell Monornak 
a doktornőnek a praxis jog szerint kártérítést fizetni.

Juhász Sándor polgármester: Gyakorlatilag úgy működne, mint ahogy megkötötték a szerződést a 
szociális és védőnői ellátásra.

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:  Igen,  csak  nem  tud  az  önkormányzat  rendelőt  biztosítani,  ami  a 
működéshez  elengedhetetlen  a  doktornő  pedig  a  monori  1500  fős  kieséssel  az  önálló 
szerződéskötést nem vállalja, mivel tetemes OEP finanszírozási összegtől esne el.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Ha a doktornő vállalná minden maradna úgy, ahogy van, 
és jövőre meg kellene próbálni egy rendelőt kialakítani, hiszen nagyon sok eladó ingatlan van és a 
bérleti díjat ő fizetné. 

Juhász    Sándor  polgármester:     Olyan  előírások  vannak,  amit  az  önkormányzat  nem  tud 
megvalósítani, az milliókba kerülne. 

Vad Mária alpolgármester:  Ha nem köt velünk szerződést a doktornő, akkor nem csak az 1500 
főtől, hanem a 4074 főtől is elesik, semmije nem lesz, nemcsak a 3M-tól, hanem annak három-
négyszeresétől esik el, zsarolás érződik a doktornő részéről.

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:  Az  érdeke  azt  kívánja,  hogy  minél  több  ember  után  kapja  a 
finanszírozást.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Van aki többel,  van aki  kevesebbel is  megelégszik. 
Végül  is  720 főtől  már körzetet  lehet  alakítani.  A háziorvosoknál  is  változó a  létszám. Akinek 
kisebb a körzete az pl. ügyeletet vállal. Az a javaslata, hogy december 31-ig maradjon minden a 
régibe és lehet, hogy a doktornő is meggondolja magát és mégis köt szerződést.

Juhász Sándor polgármester: Nem jó a javaslat, mert az ÁNTSZ követeli a szerződést és ha az 
nem jön létre a doktornő kiesik. 

Vad Mária alpolgármester:  Nem kötelező a doktornővel szerződést kötni, meg kell keresni más 
település fogorvosát, aki vállalná pl. a pilisi, a vasadi vagy a nyáregyházi fogorvost. A fogorvosi 
rendelő kialakítása valóban nagyon sokba kerül, ezért helyben nem megoldható.

Juhász  Sándor  polgármester: Megkérte  Páczi  dr-t,  hogy  vegye  fel  a  kapcsolatot  a  pilisi 
fogorvosokkal,  de  ők  annyira  le  vannak  terhelve,  hogy  nem  tudják  vállalni,  ha  a  környező 
településeket nézik, azok mind a társuláshoz tartoznak, körzetekbe vannak osztva. Viszont, ha 4074 
fő menne át egy körzetbe, az  már sok egy fogorvosnak. Nem érti a doktornőt, mert az nem egészen 
úgy van, hogy Monor elvesz tőle  1500 főt, mert elveszti a praxisát. A praxis úgy működik, hogy azt 
meg  kell  vásárolni.  Amelyik  orvos  meg  akarja  a  doktornőtől  vásárolni,  vásárolja  meg,  vagy a 
doktornő perelje be Monort és kérjen kártérítést. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:   Mint  ahogy  említette  az  OEP-től  megkérdezte,  Monor  szabadon 
alakíthatja a körzeteket, az embereket oda sorolja, ahol éppen a leggazdaságosabb, indokolni sem 
kell, hogy miért változik meg a körzet,  nem kell kártalanítania a doktornőt. 
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Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Úgy gondolja, a doktornő nem fog olyan gyorsan új 
körzetet találni, hogy 1500 fő elvesztése miatt Monorierdővel ne kössön szerződést.   Ragaszkodni 
kell ahhoz, hogy a  meglévő feltételeknek megfelelően kötjük meg a szerződést, hogy Monor adja 
vagy nem adja a doktornőnek az 1500 főt, azt rendezze Monorral, ha meg tudja őket győzni és 
megkapja akkor az neki jó, ha nem akkor sajnáljuk.

Vargáné Vass Éva jegyző: Ha jól érti a bizottság azt szeretné, hogy Monorierdő önállóan kössön 
szerződést a rendelési idő változatlanul hagyásával, iskola és óvoda fogászattal együtt, amit köteles 
ellátni, a rendelőt és a személyzetet a doktornőnek kell biztosítani. Így a szerződéskötés nem  a 
társuláson  belül  jönne  létre,  az  1500  főről  Monorral  tárgyaljon  a  doktornő.  Kérdezi,  hogy  a 
bizottság  az  önálló  szerződéskötés  mellett  van-e  és,  hogy  a  társulással  az  önkormányzat  ne 
foglalkozzon?

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Nincs tapasztalata az üggyel kapcsolatban, ezért kérdezi 
a  bizottság  tagjait,  hogy  a  jegyzőasszony  által  elmondottaknak  megfelelően  gondolják  e   a 
szerződéskötést. 
Mindenki egyet értett.  
A doktornő sajnos az iskolai és óvodai szűréseket egyáltalán nem látta el. Úgy gondolja, hogy  nem 
járt  el tisztességesen a településsel szembe, és nem kellene engedményeket adni.  Ha a társulási 
szerződés tervezetet fogadják el, akkor pedig kötelezve vannak, mindenben Monor fog dönteni.

Juhász Sándor polgármester: Az önkormányzatnak még arról sincs tudomása, hogy Monorierdő 
után az OEP finanszírozást a monori kistérség    vagy a doktornő kapta e.

Vargáné Vass Éva jegyző: Az finanszírozást valószínűleg  a doktornő kapta, mert neki kellett az 
OEP-pel  szerződést  kötni.  Tudni  kell,  hogy a    társulási  szerződés  tervezet  nagyon  sok  olyan 
feltételtől  függ,  amit  nem  lehet  előre  látni,  és  nincs  rá  befolyása  az  önkormányzatnak,  hogy 
bármilyen irányba elmozdítsák. Így Monorierdő nem tudja felvállalni. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Sajnos ő és a bizottság tagjai a kérdésben nem sok 
mindent tud, ezért hagyatkozik a jegyzőasszony és a polgármester úr véleményére, segítségére. 

Juhász Sándor polgármester: Javasolja, hogy a társulástól külön, egyedileg kössenek szerződést, 
akkor nem kell 5-7.000.- Ft/hó hozzájárulást fizetni és a bérleti díjat átvállalni. 

Borbás Elvira tag: Mennyi időre kötné az önkormányzat a szerződést?

Juhász Sándor polgármester: Határozatlan időre, felmondási idő meghatározásával.

Vargáné Vass  Éva jegyző:  A bontó  feltételek  a  doktornővel  kötendő  egyedi  szerződés  szerint 
semmivel sem másabbak, mint amit a jelenlegi szerződése tartalmaz. Egy dolog változott a 15 vagy 
30 napos felmondási ideje 60 napra változott azért, hogy a település ne maradjon ellátatlanul és ne 
pár napon belül kelljen másik orvost keresni, persze ez azt is jelenti, hogy 60 napon belül nem is 
lehet elküldeni.

Borbás  Elvira  tag:Tehát  az  önkormányzat  egyedi  szerződést  kötne  a  doktornővel  a  társulás 
kihagyásával,  a  meglévő  rendelési  idejével,  iskolai  és  óvodai  szűrések  kötelező  elvégzésével, 
biztosítania kell  a  rendelőt  és személyzetet,  nekünk ez nem kerül  semmibe,  mert  csak az OEP 
finanszírozásért végzi a feladatát. 
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Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kérdezi, hogy a napirenddel kapcsolatban van e még 
valakinek hozzászólása, javaslata vagy felvetése. Megállapítja, hogy nincs, szavazásra bocsátja. 

Dr.  Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt,  hogy  az önkormányzat egyedi  módon, a 
kistérségi kereteken kívül kössön szerződést Dr. Némedy Edit fogorvossal határozatlan időre a 
fogorvosi  ellátás   biztosítására.  A szerződés  foglalja  magába  az  iskola  és  óvoda  fogászati 
ellátását is. A rendelést a bérelt rendelőjében Monor Damjanich u. 39. szám alatt lássa el, saját 
felszerelésével  és  személyzetével.  A  Képviselő-testület  hatalmazza  fel  Juhász  Sándor 
polgármestert a szerződés aláírására. 
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

             MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

15/2008.(04.21.) EKB
       határozata

  A fogorvosi ellátással kapcsolatban

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság  javasolja, hogy az önkormányzat egyedi módon, 
a kistérségi kereteken kívül kössön szerződést Dr. Némedy Edit fogorvossal határozatlan időre a 
fogorvosi ellátás  biztosítására. A szerződés foglalja magába az iskola és óvoda fogászati ellátását is. 
A rendelést a bérelt rendelőjében Monor Damjanich u. 39. szám alatt lássa el, saját felszerelésével 
és személyzetével.  A Képviselő-testület hatalmazza fel  Juhász Sándor polgármestert a szerződés 
aláírására. 

Határidő: azonnal és 2008. áprilisi soros ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna EKB Elnök
   
Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Határozat hozatalt követően, mivel több napirendi pont 
nincs az ülést 15 óra 45 perckor bezárta.

K.m.f.

Dr. Pácziné Félix Anna Borbás Elvira
bizottság elnöke        tag

Kifutné Szerencsi Ildikó  
jegyzőkönyvvezető


